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پیاده به همت سازمان   بیش از یک سال قبل طرحی با عنوان کلان پروژه تقدم عابر
باره این طرح و آثار و اهداف  اجتماعی وفرهنگی شهرداری مشهد در شهر آغاز شد. در

آن به صورت مفصل در فضاهای مختلف رسانه ای پرداخته شده است.
پیاده مستثنا نبوده و  منطقه۱۱ شهرداری مشهد هم از دایره اجرای طرح تقدم عابر

تاکنون این طرح در ۶تقاطع منطقه اجرا شده یا در حال اجراست.

همان گونه که شهردار مشــهد در صفحه مجازی خود از 
پایان اجرای این طرح تا پایــان آذر خبر داده بود، به نظر 
می رســد که اجرای این طرح در منطقه۱۱ هم تا پایان این 
ماه ســر و ســامان بگیرد و انتقادات به ترافیک ناشــی از 

اجرای طرح کم شود.
در طــول اجرای این طــرح و حتی قبل از شــروع عملیات 
عمرانی، انتقادات زیادی به اجرای این طرح شــد. به حدی 
که کار به صفحه مجازی شهردار مشــهد هم کشیده شد و 
شهروندان انتقادات تندی را درباره اجرای این طرح با شکل 

فعلی داشتند.
 در شهرآرامحله منطقه۱۱ در ماه های اخیر پیام های مختلفی 
را از سوی شــهروندان درباره اجرای طرح دریافت و منتشر 
کردیم و در این شــماره به سراغ نظرات آن ها رفتیم و در ادامه 

پاسخ مسئولان منطقه ای را در این باره جویا شدیم.
نخســتین انتقاد و درواقع پرشمارترین آن ها درباره زمان 
اجرای طــرح تقــدم عابرپیاده، به صــورت هم زمان در 
۳تقاطع بود. شهرداری منطقه۱۱ پس از تخصیص اعتبار 
ســازمان عمران برای اجــرای طرح تقــدم عابرپیاده در 
۳تقاطع بولوار معلم با بولوارهای دانش آموز، دانشجو و 
سیدرضی به صورت هم زمان و با فاصله زمانی کوتاه اقدام 
به اجرای ایــن پروژه عمرانی کرد که ســبب ترافیک های 
ســنگین در مســیر بولوار معلم و نارضایتی شهروندان 
شد. البته شایان ذکر است هرچه به پایان پروژه نزدیک تر 

یم، این مشکل هم کمتر احساس می شود. می شو
یکی دیگر از انتقادات به اجرای طــرح تقدم عابرپیاده، 
نداشتن خلاقیت در بهره گیری از طرح های جدید است. 
مؤمنی که یکی از فعالان محلی اســت، به نمایندگی از 
شــهروندان منتقد اجرای طرح بیان کرد: ایده اجرای این 
طرح بســیار خوب بوده اســت، اما به نظر من جا داشت 

که شــهرداری طرح هــای جذاب تری را بــرای اجرا در 
نظر می گرفت. به عنوان مثال شــاهد این طرح در تقاطع 
اســتقلال و امامت هستیم. متأســفانه درحالی که هنوز 
یک ســال هم از اجرای این طرح نمی گذرد، به کلی مسیر 
رنگ آمیزی شده از بین رفته اســت. در تقاطع های دیگر 
هم که امسال این طرح اجرا شده، از یک سنگ فرش ساده 
برای تعیین مسیر عابرپیاده استفاده شده است که درعمل 
هیچ خلاقیتی ندارد. در کشورهای دیگر برای جدا کردن 
مسیر عابرپیاده طرح های خلاقانه ای ازجمله خط کشی 
مســیر بازی در نظر گرفته می شود که توجه  رانندگان را به 

خود جلب کند و این خط و مسیر را قطع نکنند.
در ادامه برای دریافت پاسخ درباره انتقادات مطرح شده 
به ســراغ مهرداد آریافــر، رئیس اداره عمــران و ترافیک 
منطقــه۱۱، رفتیــم. آریافــر ضمــن تشــکر از صبوری 
شــهروندان در مدت اجرای طرح، بیان کــرد: ما زمان 
محــدودی را برای اجرای این طرح در اختیار داشــتیم و 
باید پروژه در زمان مقرر به پایان می رسید. به همین علت 
مجبور به اجرای هم زمان پروژه در ۲تقاطع شــدیم و در 

تقاطع دانشجو و معلم کار را زودتر انجام دادیم.
آریافر درباره نوع اجرا نیز افزود: نکته مهم این اســت که 
هدف از اجرای این طرح، ابتدا فرهنگ ســازی احترام به 
یی پرداختن به شــعار  حق تقدم عابرپیاده بوده و از ســو
«شهر همگان» مدنظر بوده است. اکنون ما شاهد هستیم 
که هم ایمن ســازی برای عابران پیاده رعایت شده و هم 
اینکه رفت وآمد معلولان و توان یابان آســان شده است، 
اما درباره اینکــه رنگ آمیزی پاک شــده و طرح  اجرایی 
برای شهروندان جالب نبوده، این قسمت از کار بر عهده 
سازمان عمران شهرداری مشهد بوده است که اگر نیاز به 

ترمیم داشته باشد، انجام خواهد شد.

در محـــله

آی خبــــر

سید مصطفی بهشتی

خاطره نگارى شب يلدا در منطقه 

 شهردار منطقه۱۱ گفت: در راستای ارتقای بهداشت محیط شهری و به همت نیروهای خدمات شهری 
منطقه، شست و شــوی جدول های ســنگی، گاردریل ها، هندریل ها، تابلوهای ترافیکی و فانوسی در 
کید بر رعایت  منطقه۱۱ انجام شد.به گزارش شهرآرامحله، مریم عرب احمدی، شهردار منطقه، ضمن تأ

موازین بهداشتی و نظافتی در ایام شیوع کرونا، از نظافت کلی در منطقه طی هفته جاری خبر داد.
عرب احمدی اظهار کرد: شست و شوی ۳۰۰۰مترطول از جدول های سنگی، ۳۴۰تابلو ترافیکی و فانوسی و 
نظافت گاردریل های منطقه به طول۳۶۰۰متر، از اقداماتی است که به منظور ارتقای بهداشت محیط شهری 

و تأمین رفاه و آرامش شهروندان در هفته اخیر انجام شد.
وی هدف از این کار را زیباسازی سیمای شهری بیان کرد و افزود: شست وشوی تابلوهای ترافیکی، فانوسی و 
موشکی از دیگر اقدامات اداره خدمات شهری است که به صورت هفتگی انجام می شود. همچنین شست و شو 
و ضدعفونی پل های هوایی و مترو، مخازن زباله، گاردریل ها و ایستگاه های اتوبوس در فاصله های زمانی 
منظم و به صورت مســتمر انجام می شود.عرب احمدی خاطرنشــان کرد: تلاش کارکنان این منطقه ایجاد 
محیطی ایمن، بانشاط و پویا برای شهروندان منطقه اســت و این امر با همکاری خود شهروندان و نظرات 

مشورتی آنان به شهرداری و رعایت نکات بهداشتی و نظافتی محقق خواهد شد.

نظافت شهرى در سرما 

هفتمین جلسه کمیته نظارتی شهرداری منطقه۱۱ با حضور اعضای شورای شهر، 
شهردار و معاون شهرسازی ومعماری منطقه برگزار شد.

به گزارش شــهرآرامحله، هفتمین جلســه کمیته نظارتی در منطقه۱۱ با حضور بتول 
گندمی، محمدحسین ودیعی و غلامحسین صاحبی، از اعضای شورای اسلامی شهر 

مشــهد، و مریم عرب احمدی، شهردار منطقه، در اتاق جلسات شهرداری منطقه۱۱ 
برگزار شد.رســیدگی به درخواســت ها و مشکلات شهروندان ســاکن در محدوده 
منطقه۱۱ و مسائل مربوط به سرمایه گذاران و فعالان حوزه ساخت وساز در این منطقه، 

ازجمله محورهای این جلسه بود که درباره آن گفت وگو شد.

طرح تقدم عابرپیاده زیرذره بین شهروندان منطقه

مفيد، اما بدون خلاقيت

 واحدهای فرهنگی اصناف منطقه۱۱ شهرداری مشهد با همکاری شورای اجتماعی محلات این منطقه، 
جشنواره خاطره نگاری شب یلدا را برگزار می کنند.

به گزارش شهرآرامحله، واحدهای فرهنگی اصناف منطقه۱۱ با همکاری شورای اجتماعی محلات این 
منطقه جشنواره خاطره نگاری ویژه شب یلدا را به صورت مجازی و با هدف ایجاد نشاط برای شهروندان برگزار 
می کنند.در آستانه فرارسیدن شــب یلدا و با توجه به اینکه مانند سال های قبل امکان تشکیل دورهمی های 
خانوادگی وجود ندارد، واحدهای فرهنگی اصناف منطقه و شــورای اجتماعــی محلات در نظر دارند تا با 
دریافت خاطرات شــهروندان از این شب و با معرفی بهترین خاطرات و به اشــتراک گذاشتن آن ها با دیگر 

شهروندان به نشاط بیشتر جامعه در این شب بلند کمک کنند.
علاقه مندان شرکت در این جشنواره می توانند یک خاطره کوتاه از شب های یلدا را همراه با توصیفی از نحوه 
برگزاری این رســم دیرینه به صورت متن یا به صورت فایل در اختیار اداره فرهنگی منطقه قرار دهند. در پایان 

این جشنواره، واحدهای فرهنگی اصناف منطقه هدایایی را به افراد و خاطرات برتر اهدا خواهند کرد.


